

目 录

Contents

卷首语 From the Editor's Desk *

- 黄保罗 文化建设中不能再阉割西学 1
Paulos HUANG The Western Studies Should not be Castrated anymore
in the Cultural Construction 4

人学、神学与国学 Humanities, Theology, and Chinese National Studies

- HE Guanghu State Faith and Religious Faith in Contemporary China 3
何光沪 当代中国的国家信仰与宗教信仰 12
- CHEN Xun A Theology of Chopsticks 13
陈驯 筷子神学刍议 28

实践神学与中西教会和社会 Practical Theology and Sino-Western Views on Church and Society

- Philip L. WICKERI Cold War Religion: The Influence of the Cold War on Religion in China
and the United States 31
魏克利 冷战宗教: 冷战对中美宗教的影响 44
- 李向平 基督教与中国公民社会——以中国基督教组织的
运作模式为中心 45
LI Xiangping Christianity and Chinese Civil Society —Taking the Working Mode of
Chinese Protestant Organizations as the Center 56

中西经典与圣经 Chinese and Western Classics and the Bible

- PENG Kuo-wei Reading Revelation in a Society Seeking Harmony 59
彭国伟 在一个追求和谐的社会里来阅读《启示录》 66
- 施文华 保罗追求的和谐社群 67
SHI Wenhua Paul's Quest for a Harmonious Community 77

教会历史与中西文明变迁 Church History in the West and in China		
陈建明	基督徒支持孙中山发动辛亥革命的原因	81
CHEN Jianming	On the Reasons that Christians Supported the Revolutionary of 1911 led by Dr. Sun Yat-sen	90
陈才俊	英国传教士对晚清鸦片贸易的态度与行动	91
CHEN Caijun	The British Missionaries' Attitudes and Actions to the Opium Trade in Late Qing Dynasty	103
比较宗教文化研究 Comparative Religious and Cultural Studies		
苏德超	金规则:拉平基督宗教与儒家	107
SU Dechao	The Golden Rule: A Comparison between Christianity and Confucianism	117
Matthias CHRISTIAN	A Personal Vision of China and the West in Broad Historical Context	119
田默迪	以广阔历史视野看中国与西方关系之个人洞见	132
书评与通讯 Reviews and Academic Reports		
Wright DOYLE	Sino-Christian Theology: A Theological Qua Cultural Movement in Contemporary China	135
戴德理	体现当代神学与文化运动的汉语神学	140
张新樟	弘扬共同体理念,建设中华民族共有精神家园 ——“宗教与中国社会伦理体系的构建”学术研讨会综述	141
ZHANG Xinzhang	To Carry forward the Idea of Community, To Construct the Common Spiritual Home of Chinese ——Review on the Academic Conference of “Religion and the Construction of Chinese Social Ethic System”	143
Abraham CHEN	Report on the First Nordic Forum of Sino-Western Studies	145
陈永涛	第一届国学与西学北欧论坛简讯	148
投稿须知 Notes for Contributors		149
注释体例及要求 Footnote Format and Requirements		153

* Neither English abstracts nor key words are provided for the foreword from the editor's desk, book reviews and academic reports.